

Journal of  
Communication Research and Practice  
INDEXED BY TSSCI

Volume 10 Number 2 July 2020

**FORUM OF SPECIAL TOPICS**  
Communication, Technology and Culture

**FEATURE RESEARCH ARTICLES**

Study on “Science Communication” in Taiwan: Reflection on Theory and Discipline, 1970–2019 / *Chang, Yao-Jen*

The Politics and Socialization of “Machine Language”: Media-Specific Analysis of 996.ICU Code Processes / *Fang, Shi-Shi*

**FIELDNOTES: REFLECTIONS AND PRACTICES**

From Science Communication to Subjective Practice: The Observation and Reflection of a Participating Expert / *Zhu, Xiao-Min*

**RESEARCH ARTICLES**

Survival in a Fissure: Resistance Strategies Under Internet Governance of Social Media in Mainland China / *Wang, Yu-Li*

Hong Kong’s Gaze and Taiwanese Aborigines: Representations of Aborigines in 1960s Hong Kong Cinema / *Ni, Yen-Yuan*

**RESEARCH NOTE**

The Intermedial Pleasures and History Learning of Historical Fiction Video Gamers / *Wang, Tsu-Wei & Wang, Song-In*

傳播研究與實踐

JOURNAL OF COMMUNICATION RESEARCH AND PRACTICE

VOLUME 10 NUMBER 2 July 2020

# 傳播研究與實踐

科技部TSSCI期刊

第10卷 第2期 2020年7月

專題論壇／傳播、科技與文化

專題研究論文

臺灣「科學傳播」研究析論：理論詮釋與反思（1970–2019）／張耀仁

政治與「機器語言」的社會化：對996.ICU代碼過程的媒介特異性分析／方師師

田野筆記：反思與實踐

從科學傳播到知識實踐：一位參與專家的觀察與反思／朱效民

研究論文

夾縫中求生存：中國大陸社群媒體治理下的抗拒策略／王毓莉

香港凝視與臺灣原住民：1960年代香港電影中的原住民／倪炎元


研究紀要

商業性歷史電玩的跨媒愉悅性以及玩家的歷史學習／王祖威、王嵩音

 **JCRP**  
College of Journalism & Communication,  
Shih Hsin University

 舍我 紀念館  
Shih Hsin University

 **ip**  
Ainosco Press

ISSN 2221-1411  
DOI:10.6123/JCRP  
  
9 772221 141008 0 7

 **JCRP**  
世新大學新聞傳播學院

 舍我 紀念館  
Shih Hsin University

 **ip**  
Ainosco Press